
Nieuwsbrief 

november 2019 
 

 

Welkom 

Welkom in deze Nieuwsbrief van vrienden van het Diemerpark. Via deze Nieuwsbrief willen we 
u op de hoogte brengen van de laatste ontwikkelingen en gebeurtenissen in en rondom het 
Diemerpark. Heeft u vragen en/of opmerkingen, wilt u een gesprek met een bestuurslid, wilt u 
meewerken, etc., dan horen we dat graag. Onze contactgegevens staan achterin.  

In een jaar kan heel wat gebeuren. Bovenstaande foto is afgelopen juli gemaakt. Wat een feest! 
Ter vergelijking hieronder een foto van juli vorig jaar: een groot deel van het park was dor 
steppegebied.  

 



Ontwikkelingen rond het park 

Twee voorstellen voor een nieuw hondenbeleid 

Er zijn twee problemen met betrekking tot honden in het Diemerpark: 1. hondenbezitters laten 
honden los lopen buiten de twee hondenlosloopstroken en 2. hondenbezitters laten honden (al 
dan niet aangelijnd) lopen op plaatsen waar dat niet toegestaan is (de ARK-zone, het strandje en 

de meest oostelijke zone in het 
gesaneerde gebied). 
Deze overtredingen zorgen voor 
overlast aan andere parkbezoekers en 
brengen schade toe aan de 
natuurwaarden in het park. Effectieve 
handhaving blijkt niet mogelijk.  

Er zijn dus andere middelen nodig om 
de overlast en schade te reduceren. 
Het zou mooi zijn als er een ‘win-
winsituatie’ gecreëerd kan worden: 
enerzijds rust en bescherming voor de 
‘andere’ parkgebruiker en voor de 
natuur, en anderzijds meer ruimte 
voor de hondenbezitter.  

In de vorige Nieuwsbrief schreven we dat vertegenwoordigers van een grote groep 
hondenuitlaters, de Vogelwerkgroep Amsterdam, IJburg Schoon en Vrienden van het 
Diemerpark gezamenlijk een plan hadden aangeboden aan het dagelijks bestuur van het 
stadsdeel. 

Een aantal andere hondenbezitters bleken niet zo enthousiast over het plan. Zij vonden o.a. dat 
er op te veel plekken helemaal geen honden meer zouden mogen komen, en wilden meer 
losloopgebieden in het oosten van het park. Zodoende liggen er bij het stadsdeelbestuur nu twee 
plannen.  

Gebiedsplan 2020: Diemerpark als ‘focuspunt’ 

Ieder jaar maakt het stadsdeelbestuur voor elk gebied in Amsterdam Oost een Gebiedsplan.  
In het Gebiedsplan voor IJburg/Zeeburgereiland zal het Diemerpark een ‘focuspunt’ voor 2020 
zijn: “Het komende jaar willen we de plannen voor het Diemerpark in samenspraak met 
partners, gebruikers en bewoners, concretiseren en mogelijk maken.”.  
Het enige plan dat daarbij met name wordt genoemd is het uitbreiden van de sportvelden. Er 
zouden maar liefst 4 velden bij moeten komen.  

Het gemeentebestuur geeft geen 
duidelijkheid over waarom er per sé in het 
Diemerpark extra sportvelden zouden 
moeten komen.  
Met de ontwikkeling van het Strandeiland 
zijn er volop mogelijkheden om daar een 
‘sportpark’ te realiseren dat veel meer 
voldoet aan de wensen die daaraan gesteld 
worden. Denk bijvoorbeeld aan 
bereikbaarheid voor openbaar vervoer, 
auto en fiets landschappelijke inpassing 
in de omgeving situering i.v.m. overlast 
door licht en geluid aanvullende 
gebruiksmogelijkheden en  verdere ont- 
wikkelingsmogelijkheden in de tijd.  

 Ons voorstel voor een sportpark aan de noordkant van het Strandeiland (aangegeven in donkergroen). Het kan 

‘meegroeien’ met de woningbouw (bron: ‘Recreatie- en buitensportvoorzieningen op IJburg en Zeeburgereiland’, 18-03-2019) 

 



In de eerder dit jaar door Natuurlijk IJburg en Vrienden van het Diemerpark uitgebrachte nota 
Recreatie- en buitensportvoorzieningen op IJburg en Zeeburgereiland wordt aangetoond dat 
de noordkant van het Strandeiland op de genoemde punten veel beter scoort dan bijvoorbeeld 
het Buiteneiland. In het Stedenbouwkundig plan van het Strandeiland dat is voorgelegd aan de 
gemeenteraad, is deze oplossing echter niet terug te vinden. Het grootste deel van de 
sportvelden wil de gemeente op het Buiteneiland realiseren. Naar de reden daarvoor is het 
gissen.  

“Diemerpark is toe aan vernieuwing” 

Begin oktober waren er voor het Gebiedsplan 
2020 ten minste drie headhunterbureaus (zie 

 de logo’s hiernaast) bezig met het zoeken naar 
een ‘projectleider Diemerpark’ voor 28 uur per week en vooralsnog één jaar. Als 

toelichting werd vermeld: "Het Diemerpark is toe aan vernieuwing. Dit komt onder andere 
door de toenemende sportbehoefte, maar ook andere aanpassingen aan functionaliteit zijn 
gewenst. “  

We concluderen dat de gemeente zes jaar na vaststelling van het bestemmingsplan en vijf jaar 
na vaststelling van het Inrichtingsplan ‘Sportpark IJburg’ het Diemerpark al ‘verouderd’ vindt. 
Wat de “andere aanpassingen aan functionaliteit” zouden kunnen zijn, is onduidelijk.  

Van de Gebiedsmanager IJburg Zeeburgereiland hebben we begrepen dat er in november een 
bijeenkomst zal plaatsvinden waarin alle ‘stakeholders’ bijgepraat zullen worden over de 
plannen voor het Diemerpark. Aan de aspirant-projectleider werd gezegd: “Het is een complexe 
opgave in verband met de natuurwaarden en bijzondere ondergrond (voormalige 
vuilstortplaats). Het bestuur van Oost heeft dit als prioriteit voor gebiedsplan 2020 benoemd. 
De werkzaamheden bestaan onder andere uit het voorbereiden van een GO-Besluit 
vernieuwing, onderzoeken uitvoeren of laten uitvoeren, ruimtelijke onderbouwing."  

Hoe dan ook wordt 2020 een belangrijk jaar voor het Diemerpark! 

Veel meer woningen op IJburg 

In 2013 heeft de gemeente, bij volle 
bewustzijn, en rekening houdend met de 
komst van de 2e fase IJburg, zes 
sportvelden in het Diemerpark gepland.  

Anno 2019 wil de gemeente bij nieuw te 
bouwen wijken een zogenaamde 
‘sportnorm’ hanteren. Dit houdt in dat er 
voor iedere nieuw te bouwen woning een 
zeker aantal m2 aan sportvelden moet zijn. 
Het aantal woningen in een (nieuwe) wijk 
wordt dus nu bepalend voor het aantal m2 
sportvelden.  

Tijdens het referendum over IJburg in 
1997 werd aan de bevolking gezegd dat er op IJburg 18.000 woningen zouden komen. Eind 
2017 kregen we van de gemeente het getal 10.700 als aantal woningen in de 1e fase IJburg. Om 
aan 18.000 woningen voor heel IJburg te komen, zouden er voor IJburg 2e fase (Centrumeiland, 
Strandeiland, Buiteneiland) dus nog 7.300 woningen overblijven. Uit de Principenota 
Buiteneiland die onlangs verscheen, bleek echter dat men op IJburg 2e fase 10.000 woningen 
wil bouwen. Samen met de 10.700 woningen in de 1e fase betekent dat voor heel IJburg 20.700 
woningen: dat is 15% meer dan op de gemeentelijke website staat.  

Deze toename leidt tot druk op de aanleg van extra sportvelden in het Diemerpark.  

Meer woningen op dezelfde oppervlakte betekent o.a. meer bewoners, meer verkeer, meer 
benodigde ruimte voor maatschappelijke voorzieningen en een grotere milieubelasting dan bij 
de komst van IJburg werd voorzien. In een zienswijze die we samen met het Comité Schone 
Lucht (tegen de biomassacentrale Diemen!) indienden, hebben we daar aandacht voor gevraagd.



Natuurnieuws 

Broedvogelinventarisatie 2019 

Ook dit jaar heeft de broedvogelinventariseer-
groep Diemerpark, die bestaat uit vrijwilligers 
van Vogelwerkgroep Amsterdam en Vrienden 
van het Diemerpark, de broedvogels in het 
park geïnventariseerd.  
Tussen 23 maart en 16 juni werden 7 
‘ochtendrondes’ gelopen en 2 ‘avondrondes’. 
De gegevens werden na afloop aan SOVON 
verstuurd, die ze aanlevert aan het CBS. Zo 
zijn trends te bepalen van toenemende en 
afnemende soorten. Als de afname landelijk 
zeer sterk is, kunnen vogels op de Rode Lijst 
geplaatst worden. 

 Cetti’s zanger, Diemerpark, 26-04-2019 

Totaal aantal broedvogels 
In 2019 hebben in totaal 714 vogels in het park gebroed, tegenover 688 gemiddeld sinds 2007 
(de eerste drie jaren na de sanering van het park nemen we niet mee bij de berekening van het 
gemiddelde, rekening houdend met het feit dat de vogelstand na de sanering enkele jaren nodig 
heeft gehad om zich te herstellen). 

Aantal soorten 
In totaal hebben dit jaar 52 vogelsoorten in het park gebroed, het laagste aantal sinds het begin 
van de tellingen in 2004. In de periode 2004-2019 hebben in het park gemiddeld 56 soorten 
gebroed. Zelfs vlak na de sanering van het park broedden er meer soorten dan in het afgelopen 
jaar. 
Het lijkt er dus sterk op dat de biodiversiteit in het park aan het afnemen is: de 
zeldzamere soorten nemen af.  

Stijgers en dalers 
Hieronder een overzicht van de grootste dalers en stijgers onder de soorten.  
We stellen vast dat een aantal soorten die hier al volop aanwezig zijn, nog toegenomen zijn, 
terwijl soorten die hier al minder voorkomen, zoals de rodelijstsoort Kneu, nog afnemen. De 
vervanging van foerageergebied door plastic sportvelden lijkt deze laatste soort fataal te worden. 

DalersDalersDalersDalers     StijgersStijgersStijgersStijgers    

Soort 2019 
gemiddeld 

vanaf 2001 
verschil %  Soort 2019 

gemiddeld 

vanaf 2001 
verschil % 

Putter 1 6 - 83,3  Tjiftjaf 55 40 + 37,5 

Kneu 2 7 - 71,4  Bosrietzanger 32 24 + 33,3 

Fuut 4 9 - 55,6  Winterkoning 44 34 + 29,4 

Kuifeend 4 9 - 55,6  Zwartkop 46 36 + 27,8 

Blauwborst 5 11 - 54,5  Fitis 77 69 + 11,6 

Rietgors 7 14 - 50,0      

Meerkoet 8 14 - 42,9      

Rietzanger 15 23 - 34,8      

Verder telden we dit jaar opvallend veel nachtegalen (10) en Cetti’s zangers (7).  

De nachtegaal staat op de Rode Lijst van Nederlandse broedvogels als kwetsbaar. We zijn dan 
ook blij met de grote aantallen die hier broeden. Hij is een typische duinvogel. Het is dan ook 
niet verbazend dat hij het goed doet in het Diemerpark, dat voor een deel een 
binnenduinvegetatie heeft. Ook landelijk was 2019 een uitzonderlijk goed nachtegalenjaar, 
wellicht door gunstige omstandigheden in de overwinteringsgebieden. 



Ook voor de Cetti’s zanger is het Diemerpark erg geschikt: hij broedt graag in moerassig gebied 
met een dichte vegetatie, en dat is in de ARK-zone volop te vinden. 

IJsvogels 

In het ‘rampjaar’ 2018 was de 
ijsvogelstand in Nederland door een 
felle vorstperiode gedecimeerd. In het 
Diemerpark broedde dat jaar geen 
enkele ijsvogel. We waren dus 
benieuwd of de vogels hier in 2019 
terug zouden keren. En inderdaad, op 
2 van de 3 geschikte plekken is een 
broedpoging ondernomen, met één 
gelukt nest. In de kunstwand in 
Akkerswade werd ook gebroed en de 
jongen waren al zelfs geboren, want we 
zagen de vogels visjes aanbrengen. 
Plots echter hield alle activiteit op.                IJsvogelpaartje bij de kunstwand in Akkerswade, 17-03-2019 

Bij inspectie stelden we vast dat het nest ingestort of uitgegraven was. Omdat het herstellen van 
de wand nogal een ingrijpende operatie is, die we zelf niet kunnen uitvoeren, hebben we dit 
aangekaart bij stadsecologe Els Corporaal.    

Na overleg met de parkbeheerder en Hoveniersbedrijf Wieringen Prins is besloten dat de wand 
binnenkort hersteld en verstevigd wordt, zodat hij in de toekomst minder onderhoud vergt.    

Torenvalk 

De torenvalk staat sinds kort op de Rode Lijst 
van Nederlandse broedvogels. Sinds 1990 
neemt hij gestaag af in Nederland, vanwege 
het intensievere beheer van weidelanden, wat 
op zijn beurt leidt tot een afname van de 
muizen, waar hij zich mee voedt. 

In 2018 hadden we daarom het initiatief 
genomen tot het plaatsen van een 
torenvalkkast in een elektriciteitsmast. We 
kregen daarbij de financiële en logistieke 
steun van respectievelijk de gemeente 
Amsterdam en Tennet, beheerder van het 
hoogspanningsnetwerk. 

Tot nu toe is in de kast nog niet gebroed, 
maar sinds kort wordt de kast geregeld door 
een torenvalk bezocht, wat een hoopgevend 
teken is. We wachten dus met spanning op 
het broedseizoen 2020!                                            Torenvalk met prooi, Diemerpark, 18-10-2019 Foto: O.J. Goreng 

Vleermuizen 

Vorig jaar is er, op initiatief van de gemeente, bij de paddenpoelen een 
vleermuizenbunker/oeverzwaluwwand gebouwd.  
Tot nu toe zijn er geen vleermuizen of oeverzwaluwen in waargenomen. We vrezen dat de locatie 
van de bunker niet optimaal is, onder andere vanwege de vele verstoring door mensen. Het 
gebied mag niet door mensen betreden worden, maar er wordt met motoren en mountainbikers 
en zelfs crossmotoren in het gebied gereden, er wordt het hele jaar door vuurwerk afgestoken. 
Ook is het een hangplek van jongeren geworden. 

Daarom hadden we voor het Gebiedsplan 2018 het projectvoorstel ‘Beschermen dierenleven in 
het Diemerpark’ ingediend. Het stadsdeelbestuur liet daarop weten dat ons voorstel zou worden 
‘meegenomen’ in het project ‘Toekomst Diemerpark’ dat vorig jaar uitgevoerd zou worden.  



Daar is niets van terecht gekomen.  

Er is veel betere bescherming nodig van deze, ook door de provincie aangewezen, natuurzone: 
adequate handhaving, een effectievere inrichting met natuurlijke barrières en duidelijke 
verbodsborden! We blijven daarvoor ijveren als we betrokken worden bij de gemeentelijke 
plannen voor ‘vernieuwing’ van het Diemerpark. 

Vos 

Vossen zijn dieren die in 
principe het liefst uit de buurt 
van mensen blijven. Daarom 
lopen ze liever om als ze een 
mens tegenkomen. Ook zijn ze 
bang voor honden.  

Begin juli werd door 
verschillende mensen een jonge 
vos in het park aangetroffen. Hij 
liet zich aaien en eten geven. Dit 
is voor een vos erg ongewoon en 
ongezond. Vossen moeten niet 
teveel aan mensen gaan wennen 
en zelf voor hun voedsel zorgen. 

Deskundigen adviseren vossen te verjagen zodat het dier zo snel mogelijk een rustige plaats 
opzoekt. Volgens Martin Melchers zou het vosje uit het park niet lang meer leven. En dat bleek 
ook zo te zijn. In het dierenopvangcentrum De Toevlucht in de Bijlmerweide waar het vosje naar 
toe gebracht werd, bleek het dier epileptische aanvallen te vertonen. Het is daar gecontroleerd 
gestorven. 

Vlindertellingen 

Stadsecologe Els Corporaal wil vanaf volgend jaar graag 
vlindertellingen organiseren in het Diemerpark. Wie geïnteresseerd is 
en/of meer informatie wil, kan ons een berichtje sturen 
(vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com), wij bezorgen je gegevens 
dan aan Els Corporaal.        Vrouwtje Icarusblauwtje  

Ontwikkelingen in het park  

Geen filmploegen meer in het Diemerpark 

 Mei 2018. Midden op de Diemerzeedijk is voor de filmploeg 

een auto op zijn kop gelegd. De personen op de foto zijn 

deelnemers aan een vogelexcursie. 

Deze foto kent u misschien nog van de vorige 
Nieuwsbrief. Het is een beeld van een 
vogelexcursie vorig jaar in het Diemerpark in het 
kader van de Nationale Vogelweek. Deze werd 
verstoord doordat er op hetzelfde moment en 
ongeveer dezelfde plaats waar de vogelexcursie 
aan de gang was, een filmploeg in de weer was die 
onrust en herrie veroorzaakte.  

Door de acties die we naar aanleiding daarvan 
ondernamen, en met hulp van de gemeentelijke Ombudsman, hebben we nu “zwart op wit” van 
de gemeente de toezegging gekregen dat filmploegen in het Diemerpark niet meer welkom zijn.  



Overlast parkeren bij de sportvelden 

Het autoverkeer in verband met de sportvelden 
is een bron van ergernis, chaos en overlast. We 
hebben bij de gemeente al talloze malen om 
maatregelen gevraagd en aangeboden om mee 
te denken over oplossingen.  

Inmiddels hebben we over de 
parkeerproblemen twee gesprekken gehad met 
stadsdeelbestuurder Rick Vermin.  

Omdat er volgend jaar vanwege de 
“vernieuwing” van het Diemerpark in het kader 
van het Gebiedsplan misschien allerlei dingen 
gebeuren, wil de heer Vermin op dit moment 
nog geen toezeggingen doen over structurele 
maatregelen om de overlast te verminderen.  

Los van de gesprekken hebben we drie 
verzoeken om handhaving ingediend, één betreft             Parkeren bij het hockeyclubgebouw, 14-10-2019  

het Verkeersbesluit ‘Sportpark IJburg’ en twee het bestemmingsplan.  

[Meer info zie: http://bit.ly/34rPA1Z en http://bit.ly/2BUYR6p en http://bit.ly/2N07AKO ]  

Verenigingsnieuws 

Dossier / Boek / Ambitiedocument / …  

Sinds het bestaan van onze vereniging (november 2011) is er heel wat documentatie over het 
Diemerpark ontstaan. Er is een inmiddels aardig dik ‘Dossier’ opgebouwd.  
Enkele jaren geleden beseften we dat er in en rond het Diemerpark zoveel gebeurt, dat er 
eigenlijk wel een boek over geschreven zou kunnen worden. Maar een ‘Boek’, is dat niet te 
ambitieus?  
Ondertussen maakte de gemeente allerlei ad hoc plannen voor het Diemerpark, zoals een 
Inrichtingsplan ‘Sportpark IJburg’, perkjes met trimtoestellen, ‘consentgesprekken’, nog 4 extra 
sportvelden erbij, enzovoort, waardoor we dachten: er ontbreekt bij de gemeente een duidelijke 
visie op het park. Er zou eigenlijk een ‘Ambitiedocument’ moeten komen, zoals dat ook bestaat 
voor het Flevopark. 

Het laatste idee is om de informatie, de visie en de ambitie op te nemen in een soort ‘Atlas’. 
Daarin zou ‘alles’ moeten staan wat te maken heeft met de ‘bovenkant’ van het park (wat 
daaronder ligt laten we graag aan anderen over): de plaats van het park in de Diemerscheg, de 
indeling van het park, de voorzieningen, de flora en fauna, ervaringen van bezoekers, enzovoort. 
Uit de feiten, waaronder ook niet algemeen bekende juridisch-planologische gegevens), 
destilleren we een visie van waaruit de ambities vanzelf volgen.  

Heb je tijd en zin om daaraan met ons mee te werken? Dat horen we dan graag!  

 Ledenvergadering – officieel bericht van het bestuur  

Sinds de vereniging Vrienden van het Diemerpark bestaat, hebben we ieder jaar, zoals de 
statuten voorschrijven, een Algemene Ledenvergadering (ALV) georganiseerd.  
De ervaring leert dat die vooral bezocht worden als er rond het park ‘hot topics’ leven, denk 
bijvoorbeeld aan de komst van het parkeerterrein of het idee om vier extra sportvelden aan te 
leggen.  
Spelen dergelijke zaken niet, dan komen er in het algemeen weinig mensen.  

Een ledenvergadering organiseren voor een paar bezoekers kost tijd, werk en (een beetje) geld. 
We hebben overwogen of we die inspanning niet efficiënter voor het Diemerpark kunnen 
inzetten. Daarom stellen we voor, dit jaar de ledenvergadering over te slaan. 

Vind je dit geen goed idee, en zou je wel naar een ALV willen komen, dan vragen we je ons dat te 
laten weten! Dan gaan we kijken wat we zouden kunnen organiseren.  



Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of heb je het lidmaatschaps-

geld voor 2019 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér is zeker welkom) op ons bankrekening-

nummer. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot  

Over (bijna) alle onderwerpen die in deze Nieuwsbrief is geschreven, is meer gedetailleerde 
informatie te vinden op onze website: vriendenvanhetdiemerpark.nl onder het kopje ‘Laatste 
nieuws’. 

Heb je vragen over één van bovenstaande onderwerpen? Wil je meer gedetailleerde informatie 
of wil je andere zaken aan de orde stellen? Dan horen we dat graag! 
Ook als je zelf iets over het park voor in de Nieuwsbrief wil schrijven: we houden ons 
aanbevolen!  
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813  

• e-mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen 

 


